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Chiritoiu: Suspiciunea întotdeauna este ca firmele mari nu-s doritoare de

concurenta si blocheaza dezvoltarea pietelor

Suspiciunea este întotdeauna ca firmele mari nu-s doritoare de concurenta si blocheaza dezvoltarea pietelor

si intrarea unor noi jucatori, si de aici au venit sanctiunile pâna acum, de aceea au fost amenzi la EON si la

Engie, a declarat luni presedintele Consiliului Concurentei, Bogdan Chiritoiu.

 

"La noi obsesia sunt firmele mari, firmele deja existente. Daca ne uitam cu suspiciune la aceste firme, poate sa nu

fie fondata suspiciunea - dar suspiciunea întotdeauna este ca firmele astea mari nu-s doritoare de concurenta si

blocheaza dezvoltarea pietelor, blocheaza intrarea unor noi jucatori - si de aici au venit sanctiunile pâna acum, în

care am spus: domnule, am avut dovezi ca pe zonele de conectari, de lucrari de retele au fost favorizate firme

proprii sau n-a fost destula concurenta sau au fost preturi prea mari. De aceea au fost amenzi la EON si la Engie", a

declarat Bogdan Chiritoiu, la Forumul Energiei organizat de Financial Intelligence.

 

El a subliniat ca aceeasi abordare a fost si pe zona de electricitate, unde a cerut diferitilor operatori sa puna

"anumita ordine în sistemul lor, pe de o parte de a sanctiona unii consumatori, de a-i debransa, pe de alta parte de a

bransa consumatori".

 

"Deci, astea au fost masuri pe care le-am impus CEZ-ului si Enel-ului. În momentul de fata tot la companiile astea

mari ne uitam, ne uitam sa vedem daca nu blocheaza migrarea clientilor de la furnizorii conectati, din acelasi grup

cu distribuitorul, daca nu blocheaza migrarea furnizorilor spre furnizori noi. La asta ne uitam la CEZ si la

Electrica, pe baza unor sesizari primite de la Enel", a mai spus Chiritoiu.

 

Potrivit acestuia, CEZ si Electrica au venit cu anumite propuneri de a îmbunatati procedurile lor proprii si

comportamentul angajatilor, în conditiile în care "procedurile nu erau rele si pâna acum, însa problema era

comportamentul angajatilor lor în în teren".

 

Presedintele Consiliului Concurentei a mai spus ca interventiile nu pot sa fie decât în colaborare cu ANRE, care

este reglementatorul principal al pietei. 
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